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P R O T O K Ó Ł  Nr XIII/07 
sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 26 lipca 2007 r. 
 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna nr 1 Ratusza Miasta. 

 

Czas trwania sesji: godz. 9
00

-13
00

. 

 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

 

W sesji wzięło udział 14 radnych. 

 

Nieobecny radny -  Mieczysław Grobel. 

 

Ad. pkt 1 
Otwarcie sesji. 
 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Pan Ryszard Karpiński - Przewodniczący 
Rady Miasta Dęblin. W sesji wzięło udział 14 radnych na ustawowy skład Rady - 15 

radnych, co stanowi quorum, wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

• Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk, 

• Sekretarz Miasta - Marek Basaj, 

• Skarbnik Miasta - Teresa Zygan, 

• Radca prawny Urzędu Miasta - Beata Siedlecka, 

• Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta, 

• Przedstawiciele Zarządów Osiedlowych, 

• Radni Rady Powiatu w Rykach, 

• Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z o.o. - 

Dariusz Wojdat, 

• przedstawiciele lokalnej prasy, 

• mieszkańcy osiedla "Lotnisko". 

 

Listy obecności radnych oraz przedstawicieli Zarządów Osiedlowych stanowią załączniki 

do niniejszego protokołu. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrywania merytorycznych punktów porządku obrad sesji 

radni oraz inni uczestnicy sesji uczcili minutą ciszy pamięć polskich pielgrzymów, którzy 

zginęli w tragicznym wypadku w okolicy Grenoble we Francji. 

 

Ad. pkt 2 
Przedstawienie porządku obrad. 
 

Radni otrzymali porządek obrad sesji wraz z materiałami w ustawowym terminie. Uwagi 

do porządku obrad wnosili: 

 



____________________________________________________________________________________ 

Protokół XIII/07 sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 26 lipca 2007 r. 
2 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk - wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 

jako punkt 6e projektu uchwały w sprawie nabycia działki przy ul. Środkowej w Dęblinie. 

 

Wniosek Rada przyjęła jednogłośnie (14 głosami "za"). 

 

Więcej uwag i wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Miasta 

odczytał pełne brzmienie porządku obrad XIII sesji z uwzględnieniem przyjętego przez 

Radę wniosku: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta  

w okresie między sesjami. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Wolne wnioski. 

6. Rozpatrzenie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenie wezwania do usunięcia naruszenia prawa wskutek podjętej 

uchwały Nr XII/69/2007 z dnia 28 czerwca 2007 r.; 

b) wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblin na 2007 r.; 

c) zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie, 

d) nabycia działek, 

e) nabycia działki przy ul. Środkowej w Dęblinie. 

7. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

8. Zatwierdzenie protokołu XII sesji Rady Miasta. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza 
Miasta w okresie między sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński - przedstawił informację o swojej 

pracy między sesjami: 

• 28 czerwca 2007 r. uczestnictwo w zakończeniu służby w Wyższej Szkole 

Oficerskiej Sił Powietrznych przez płk. pil. dr. Adama Ziółkowskiego oraz 

Zastępcy Komendanta Prodziekana Wydziału Lotnictwa - ppłk. dr. inż. Michała 

Burka, którzy przeszli na wyższe stanowiska dowódcze w Siłach Powietrznych 

kraju; 

• 3 lipca 2007 r. posiedzenie zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Złożonych zostało 20 wniosków, z których dwa ze względu na wady formalne 

zostały odrzucone. Rada ma dokonać wyboru 3 ławników do orzekania z zakresu 

prawa pracy dla Sądu Rejonowego w Puławach oraz 2 ławników dla Sądu 

Rejonowego w Rykach. 

• 7 lipca 2007 r. - uczestnictwo w uroczystej promocji podoficerskiej  w SPSP oraz  

w spotkaniu z gen. Haciem; 

• 13 lipca 2007 r. - uczestnictwo w przysiędze wojskowej w WSOSP; 
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Burmistrza Miasta - Stanisław Włodarczyk - poinformował o swojej pracy w okresie 

między sesjami: 

• 29.06.2007 r. została podpisana przez Miasto Dęblin umowa z Państwowym 

Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na dofinansowanie realizacji 

projektu w Specjalnym Ośrodku Szkolno - Wychowawczym. Projekt ten częściowo 

obejmuje doposażenie obiektu w meble, sprzęt RTV, programy komputerowe jak 

również roboty budowlane. Głównym celem projektu jest likwidacja barier 

architektonicznych - komunikacyjnych w obiekcie. Wielkość dofinansowania 

wynosi 326.250 zł. Termin realizacji tego zadania - do 30 listopada 2007 r. Wkład 

Miasta wynosi 56.000 zł. W dniu dzisiejszym zostanie podjęta uchwała zmieniająca 

budżet oraz zostanie ogłoszony przetarg na realizację robót budowlanych -  

o wartości ok. 200.000 zł; 

• 3.07.2007 r. zostały podpisane protokoły zdawczo - odbiorcze na sieć wodociągową 
i hydrofornię na os. Lotnisko. Sieć została później przekazana protokołem 

Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Komunalnej. Podpisany został również 
protokół zdawczo - odbiorczy z Wojskową Agencją Mieszkaniową na sieć 
kanalizacji burzowej na os. Lotnisko, z tymże ta cała sieć zostaje na stanie miasta. 

Jeśli chodzi o relacje pomiędzy Miastem a WAM to obecnie są negocjowane 

warunki przekazania oświetlenia ulicznego na os. Stawy. Ta sieć zostanie przejęta 

pod warunkiem doprowadzenia jej do takiego stanu, że tą sieć przyjmie Zakład 

Energetyczny do konserwacji. Problem polega na tym, że kable zasilają i obiekty 

cywilne i WAM-owskie. W tej sprawie były i będą kolejne spotkania. Jeśli chodzi o 

WAM istnieje również kwestia odszkodowań, jakie WAM nalicza za brak lokali 

socjalnych dla osób, które są eksmitowane z  lokali WAM-owskich. Sprawa 

dotyczy zapewnienia ze strony miasta mieszkań socjalnych dla 17 rodzin. Z uwagi 

na niezapewnienie tylu mieszkań WAM naliczył Miastu kary w wysokości ok. 

340.000 zł. Wynegocjowane zostało porozumienie na kwotę ok. 130.000 zł, ale nie 

jest ono realizowane. Sprawa prawdopodobnie będzie rozstrzygana na drodze 

sądowej. Burmistrz podjął decyzję, aby na mieszkania obciążone 

nieuregulowanymi należnościami Miasto zawarło umowę najmu z WAM, która 

obowiązywałaby od 1.06.2007 r. Pozwoli to uniknąć odszkodowań i płacić tylko za 

bieżący czynsz; 

• 6.07.2007 r. odbyły się rozmowy z Dyrektorem  Oddziału Nieruchomości PKP  

w Lublinie na temat przekazania nieruchomości na rzecz Miasta (chodzi głównie o 

drogi ul. Dworcowa, Kolejowa, Michalinowska) oraz terenu przy torze łukowskim; 

• wystąpiliśmy do WAM o sprzedaż działki na os. Wiślana z przeznaczeniem na 

miejsca parkingowe lub garażowe. WAM odmówiła z uwagi na zachowanie strefy 

ochronnej kotłowni oraz chce mieć ten teren pod skład opału w przypadku zmiany 

paliwa; 

• 9.07.2007 r. zostało podpisane porozumienia w sprawie przejęcia przez Miasto ulic: 

Kowalskiego i Ścibiora. Starosta ma wydać decyzję o wygaszeniu zarządu 

wojskowego na tym terenie. Po uprawomocnieniu się tej decyzji kolejnym etapem 

będzie komunalizacja tych dróg; 

• 17.07.2007 r. odbyło się zebranie mieszkańców w os. Stawy w sprawie 

telefonizacji. Większość mieszkańców wyraziła zainteresowanie realizacją sieci 

telefonii przewodowej. Po zebraniu zostało podpisane porozumienie  

z Telekomunikacją Kolejową na realizację tego zadania. Miasto wykona przyłącze 

kablowe - łączny koszt wraz z projektem wynosić ma ok. 15-16.000 zł. 

Telekomunikacja Kolejowa wykona rozprowadzenie sieci kablowej wraz z 

robotami ziemnymi; 



____________________________________________________________________________________ 

Protokół XIII/07 sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 26 lipca 2007 r. 
4 

• 19.07.2007 r. został przeprowadzony przetarg na remonty cząstkowe dróg grysami  

i emulsją. Wpłynęły dwie oferty- firmy "Poltor" z Dęblina i firmy "Mardar" z 

Makowca. Wybrana została oferta firmy "Mardar" za kwotę 72.600 zł netto. Z 

dniem 1.08.2007 r. zostanie podpisana umowa na remonty dróg o łącznej 

powierzchni ok. 3.300 m
2
. Do 30.08.2007 r. te remonty zostaną wykonane. Ceny na 

wiosnę w tych przetargach były o wiele wyższe; 

• rozstrzygnięto przetarg na remont nawierzchni ulicy Stężyckiej i  Mickiewicza. 

Przetarg został zorganizowany przez Zarząd Dróg Wojewódzkich na nie 

wyremontowany wjazd drogi nr 801 w stronę gminy Stężyca na ok. 1200 m. 

Termin wykonania do 30.10.2007 r.; 

• zostały ogłoszone następujące przetargi: 

- na budowę alejki na cmentarzu komunalnym - termin składania ofert mija 

27.07.2007 r.; 

- na budowę oświetlenia ulicznego w ul. Spacerowej, Stężyckiej, Mickiewicza  

i Wiślanej - termin składania ofert mija 31.07.2007 r.; 

• został ogłoszony konkurs architektoniczno - urbanistyczny na opracowanie 

koncepcji zagospodarowania terenu centrum miasta. Termin składania ofert jest do 

20.09.2007 r.; 

• 24.07.2007 r. odbyło się spotkanie z Zastępcą Dyrektora ds. Inwestycji Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Lublinie w sprawie realizacji modernizacji 

drogi krajowej nr 48. Ponowiony został wniosek o sygnalizację świetlną na 

skrzyżowaniu ulic: 1 Maja, Składowa, Warszawska.  Będzie to poważna inwestycja 

ze zmianą organizacji ruchu. Była wysłana informacja do Zarządów Osiedlowych: 

Pułaskiego, Starówka, Irena, Żdżary. Nie wpłynęły żadne specjalne uwagi od 

mieszkańców. Największym problemem w realizacji tej inwestycji jest sprawa 

wymiany istniejących sieci wodociągowej azbestowej w ul. Warszawskiej. Dobrze 

by było wymienić tę sieć. Jest to odcinek ok. 1300 m. Wstępny koszt wymiany sieci 

głównej - to ok. 500.000 zł wraz z wykonaniem dokumentacji technicznej. Jest 

zapewnienie GDDKiA, że ten skorygowany projekt modernizacji zostanie 

skierowany do  konsultacji; 

• Spółka MZGK opracowuje dokumentację techniczną na budowę magistrali 

wodociągowej z ul. Jagiellońskiej na os. Lotnisko; 

• trwa realizacja kanalizacji ściekowej. Inwestycja, mimo pewnych trudności, jest 

prowadzona zgodnie z harmonogramem. Największym problemem jest przejście 

przez Kanał "Z" na ul. Grunwaldzkiej, ponieważ okazało się, że mostek jest tak 

głęboko posadowiony, że nie ma możliwości przeprowadzenia wykopów pod 

mostkiem i trzeba to przeprojektować. Do końca czerwca wartość zafakturowanych 

prac wynosiła 1.569.609 zł. Wystąpiliśmy już z wnioskami o refundację na kwotę 
1.334.137 zł. Do tej pory otrzymaliśmy zwrot faktyczny z tej inwestycji  

w wysokości 263.463 zł; 

• na 6.09.2007 r. został ogłoszony drugi przetarg na sprzedaż mieszkania w bloku 13 

na os. Wiślana. Cena wywoławcza została utrzymana i wynosi 56.000 zł; 

• w Urzędzie Miasta odbyła się kontrola z Wydziału Nadzoru i Kontroli Lubelskiego 

Urzędu Wojewódzkiego. Zakres kontroli dotyczył protokołów sesji, terminowości 

przekazywania uchwał, prawidłowości zarządzeń burmistrza, skarg i wniosków, 

terminowości i kompletności oświadczeń majątkowych radnych i pracowników, 

zawartości Biuletynu Informacji Publicznej. Kontrola nie wykazała większych 

uchybień w tym zakresie; 

• zakończone zostały sprawy związane z obsadą stanowisk dyrektorów placówek 

oświatowych. Zostały wydane Zarządzenia Burmistrza o powołaniu Pana Romana 
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Bytniewskiego na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących na 

okres 5 lat, o powołaniu Pana Waldemara Jakubika na stanowisko dyrektora 

Zespołu Szkół Nr 3 na okres 5 lat oraz o powołaniu Pani Jolanty Kutery na 

stanowisko dyrektorki Specjalnego  Ośrodka Szkolno - Wychowawczego również 
na okres 5 lat; 

• zostało wydane Zarządzenie Burmistrza ustalające termin składania wniosków  

o przyznanie pomocy uczniom na zakup podręczników oraz mundurków  

do 4.09.2007 r.; 

• 22.07.2007 r. odbyło się Święto Policji w Komendzie Powiatowej w Rykach; 

• wystąpiliśmy z wnioskami do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska   

i Gospodarki Wodnej w Lublinie na dofinansowanie budowy kanalizacji w  

ul. Bankowej i Piłsudskiego. Oba te zadania zostały zaopiniowane przez Zarząd 

Funduszu pozytywnie; 

• 25.07.2007 r. rozpoczęły się prace związane z instalacją monitoringu na  

os. Lotnisko. 

 

Ad. pkt 4 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 
Zapytania, interpelacje i wnioski zgłaszali: 

 
Radny Krzysztof Karbowski - wnioskował o: 

• naprawę skrzynki telefonicznej przy ul. Niepodległości; 

• dokończenie cięć pielęgnacyjnych drzew oraz wycięcie suchych drzew; 

• uporządkowanie miejsc pamięci narodowej (nadal następuje profanacja Płyty nad 

Wisłą); 
• uzupełnienie tabliczek z nazwami ulic oraz wymianę tabliczki z nazwą ul. 1 Maja, 

ponieważ zawiera błąd ortograficzny ("1-go Maja"); 

• wyjaśnienie plotki na temat przyłączy kanalizacyjnych; 

• zachowanie odpowiedniej kolejności mocowania flag państwowych i miejskich, 

zgodnie z heraldyką; 
• zamieszczenie rozkładu jazdy PKP w gablocie ogłoszeniowej przy przystanku 

autobusowym w centrum miasta; 

• o wykonanie zjazdu na chodniku przy posesji na skrzyżowaniu ulic: Warszawskiej  

i Śląskiej; 

• zapytał - czy wszystkie składane wnioski mieszkańców i Zarządów Osiedlowych 

zostały ujęte w projekcie modernizacji drogi krajowej nr 48? 

 

Radny Waldemar Potyra - złożył następujące wnioski: 

• uporządkowanie pasa zieleni przy sklepie "Groszek" w ul. Warszawskiej; 

• usunięcie suchych drzew wzdłuż drogi krajowej nr 48; 

• wycięcie suchych drzew w ul. Staromiejskiej; 

• uprzątnięcie po inwestycji terenu na wysokości posesji Państwa Padłów; 

• zmianę lokalizacji bazy firmy "Taylor". 

 

Radny Mieczysław Skibiński - wnioskował o: 

• wystąpienie do Starostwa Powiatowego w Rykach w sprawie terminów realizacji: 

odprowadzenia wód z ul. Spacerowej, rowu melioracyjnego, skrzyżowania na  

ul. Spacerowej przy Zespole Szkół Nr 4 oraz  mostka; 
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• umożliwienie parkowania pojazdów przy sklepie "Biedronka", 

• przejście dla pieszych i namalowanie dwóch linii ciągłych przy zjeździe na parking 

przy działkach  w ul. Spacerowej; 

• wymianę słupów oświetleniowych w ul. Rogowskiego i Ścibiora oraz o zgłoszenie 

do Zakładu Energetycznego, że lampa nr 9 przy ul. Spacerowej nie świeci. 

 

Radny Stanisław Kopacz - wnioskował o: 

• uporządkowanie terenu za blokiem 50 przy ul. 15 Pułku Piechoty "Wilków"; 

• postawienie tzw. "Agatek" przy przystanku autobusowym  do ZSO oraz na  

ul. 15 PP "Wilków"; 

• poprawienie znaku z nazwami ul. Towarowej i Stężyckiej; 

• podcięcie żywopłotu wzdłuż drogi gminnej w stronę Młynek. 

 

Radny Henryk Wiejak - zapytał: 

• jak został zrealizowany wniosek w sprawie dalszego funkcjonowania Akademii 

Pedagogiki Specjalnej w naszym mieście? 

• zapytał Prezesa MZGK - kiedy powstanie budynek biurowca MZGK i kiedy 

skończy się czas płacenia czynszu za wynajem pomieszczeń? Ponadto prosił o 

wyjaśnienie na piśmie - dlaczego dopisuje się wodę mieszkańcom bloku 37, 

niezgodną z wodomierzami? 

• zgłosił wniosek o zlikwidowanie ubytku w jezdni na przeciwko Miejskiego 

Przedszkola Nr 3, 

• wnioskował o zmianę lokalizacji pojemników PCK na odzież w os. Wiślana. 

• radny zwrócił się do  Burmistrza o pisemne odpowiedzi na swoje wnioski, zgodnie 

ze statutem. 

 
Ad. pkt 5 
Wolne wnioski. 
 
Wolne wnioski zgłaszali: 

 

Radny Krzysztof Karbowski - zgłosił następujące wnioski: 

• o montaż skrzynek z fotoradarem; 

• o przełożenie kostki chodnikowej na odcinku od ul. Niepodległości do ul. Okólnej. 

Tam się tworzy zastoina wodna; 

• o przedłużenie (na okres dłuższy niż do końca roku), terminu dzierżawy pawilonów 

handlowych Państwa Wojewódzkich i Twarowskich na dworcu PKP; 

• o dokonanie przeglądu znaków drogowych na terenie całego miasta; 

• o spowodowanie liczniejszego uczestnictwa młodzieży w obchodach Święta  

15 Pułku Piechoty "Wilków". 

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla "Michalinów" - Sławomir Świątkowski -  
• zapytał - jaki jest plan budowy ul. Okrzei?, 

• wnioskował o dokonanie remontu ul. Michalinowskiej i Wolności - są tam duże 

zastoiny wodne; 

• wnioskował o wycięcie drzew lub podcięcie koron drzew, znajdujących się  przy 

starej noclegowni; 

• wnioskował o naprawę ciągów pieszych w ul. Towarowej od ul. Wiślanej; 
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• wnioskował o wykoszenie terenu w sąsiedztwie  Miejskiego Przedszkola Nr 3. 

 

 

Radny Henryk Brożyna - zwrócił się do Burmistrza o wystąpienie do WAM  

o zabezpieczenie śmietników przy TRAFO na ul. Kowalskiego i w ul. Urbanowicza oraz  

o uporządkowanie terenu boiska sportowego (tzw. "dołek") w os. Lotnisko. 

 

Radny Waldemar Chochowski - wnioskował o postawienie stojaków na rowery przy 

budynku Miejskiej Biblioteki Publicznej w ul. Bankowej oraz przed budynkiem filii MBP 

w os. Wiślana. 

 

Ad. pkt 6a 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do 
usunięcia prawa wskutek podjętej uchwały Nr XII/69/2007 z dnia  
28 czerwca 2007 r. 
 
Projekt uchwały, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu, przedstawił Pan Ryszard 
Karpiński - Przewodniczący Rady Miasta, który poinformował, że w lipcu 2007 r. do 

Rady Miasta Dęblin  następujące  osoby: Andrzej  Gajaszek, Beata  Borysiuk, Paweł 

Borysiuk, Hanna Wałęka, Alicja Tarka, Paweł Wałęka, Agnieszka Tyrkowska, Mariusz 

Tyrkowski, Anna Ciepiela, Aleksy Droździkowki i Agnieszka Droździkowska wniosły 

wnioski w których wzywają do usunięcia naruszenia prawa w   uchwale Nr XII/69/2007  

z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie sprzedaży działek   nr ew. 4080/54, nr ew. 4080/62,  

nr ew. 4254/1 przy ul. Kowalskiego w Dęblinie. We wniosku  każdy ze skarżących 

podniósł, że uchwała jest wadliwa, gdyż została podjęta bez zgody mieszkańców gminy, 

braku wymaganych konsultacji z właściwymi organizacjami społecznymi oraz braku 

konsultacji z innymi organami Państwa. Skarżący zarzucili też, iż uchwała została podjęta, 

chociaż  Rada Osiedla Lotnisko nie wyraziła zgody na sprzedaż w/w nieruchomości. 

Uchybienia te zdaniem skarżących powodują, że uchwała może być niezgodna  

z powszechnie obowiązującym prawem, a także z całą pewnością jest sprzeczna   

z żywotnym interesem Gminy i jego mieszkańców. 

Rada Miasta rozpatrując powyższy wniosek prezentuje następujące stanowisko: 

Uchwała w sprawie sprzedaży działek nr ew. 4080/54, 4080/62, nr 4254/1, położonych 

przy  ul. Kowalskiego w Dęblinie została podjęta na podstawie art. 18 ust.2 pkt 9 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r., Nr 142, poz. 1591, ze 

zmianami). Zgodnie z tym przepisem do właściwości rady gminy należy podejmowanie 

uchwał w sprawach majątkowych gminy przekraczających zakres zwykłego zarządu 

dotyczących określenia zasad nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości gruntowych oraz 

ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata, o ile ustawy szczególne nie 

stanowią inaczej; do czasu określenia zasad burmistrz może dokonywać tych czynności 

wyłącznie za zgodą rady gminy. Powyższy przepis, ani też przepisy innych ustaw nie 

wymagają aby zgoda rady gminy na zbycie nieruchomości musiała być poprzedzona 

konsultacjami z organizacjami społecznymi  lub organami państwowymi, a także aby jej 

uchwalenie zależało od wypowiedzenia się w tej sprawie przez organ jednostki 

pomocniczej gminy jakim jest w tym przypadku Zarząd Osiedla Lotnisko. Rada Miasta 

przed podjęciem uchwały wysłuchała stanowiska radnych, przewodniczących zarządów 

osiedli, a także osób zaproszonych. Po rozważeniu wszystkich argumentów wyraziła zgodę 
na sprzedaż przedmiotowych działek. Zgodnie z obowiązującym miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego przedmiotowe działki przeznaczone są pod usługi  
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z zakresu sportu ( zespół boisk sportowych) lub wariantowo usługi komercyjne. W zakresie 

usług komercyjnych miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dopuszcza usługi 

nieuciążliwe; preferowane z zakresu gastronomii, kultury, rozrywki i handlu.  

Do  przetargu na zakup tych nieruchomości mogą przystąpić wszyscy zainteresowani 

nabyciem działek na ww. cel.  

 W złożonych wnioskach skarżący nie wykazali w jaki sposób podjęta uchwała 

narusza ich interes prawny lub uprawnienie, a więc jaka norma prawa materialnego 

kształtująca sytuacje prawną skarżących została naruszona.  Przepis art. 101 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym przyznaje każdemu, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 

naruszone, możliwość zaskarżenia uchwał organów gminy podjętych w sprawach z zakresu 

administracji publicznej. Do takich spraw należą również sprawy z zakresu zarządu 

majątkiem gminy adresowane do mieszkańcowi gminy. W tym trybie zaskarżane mogą być 
też uchwały niezgodne z prawem, wywołujące negatywne następstwa w sferze prawnej 

skarżącego, a więc zniesienia, ograniczenia, uniemożliwienia realizacji uprawnienia bądź 
naruszenie interesu prawnego osoby skarżącej. Wnioski nie zawierają zarzutów 

potwierdzających, że podjęta uchwała rodzi w/w skutki dla skarżących. Wobec tego Rada 

Miasta nie może wypowiedzieć się, co do zasadności wezwania i zbadać, czy i w jakim 

zakresie został naruszony interes prawny lub uprawnienie wnioskodawców wskutek 

podjętej uchwały.   

  Skarga sprowadza się  do enumeratywnego wyliczenia czynności, które zdaniem 

wnioskodawców powinny być wykonane aby przedmiotowa uchwała była zgodna z 

prawem.  Zarzuty dotyczyły braku konsultacji z organami społecznymi działającymi na 

terenie Dęblina oraz właściwymi organami Państwa, a także podjęcia uchwały pomimo 

braku zgody Rady Osiedla Lotnisko. Rada Miasta stoi na stanowisku, że podniesione 

argumenty  nie znajdują uzasadnienia w obowiązujących przepisach prawa.  Zgoda  Rady 

Miasta wyrażona w uchwale na sprzedaż nieruchomości nie wymaga wcześniejszych 

konsultacji społecznych, ani też uzgodnień z organami administracji rządowej. Podjęcie 

uchwały nie jest też uzależnione od uprzedniej zgody organów jednostki pomocniczej 

gminy jaką jest Osiedle Lotnisko. 

 Z tych względów Rada Miasta stoi na stanowisku, że brak jest podstaw do zmiany  

przedmiotowej uchwały, gdyż jest podjęta zgodnie z obowiązującymi  przepisami prawa, 

ani też nie narusza interesu prawnego lub uprawnień  skarżących.    

 

W dyskusji nad projektem uchwały kolejno głos zabierali: 

 

Radny Henryk Wiejak - nie zgadza się z zapisem w projekcie uchwały, że podjęcie 

uchwały nie wymagało konsultacji z Zarządem Osiedla, ponieważ w Statucie Miasta jest 

zapisane, że Rada Osiedla jest przedłużeniem Rady Miasta w terenie. Należy docenić 
stanowisko Zarządu Osiedla w tej sprawie. 

 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk - w zasadzie na dzisiejszej sesji rozpatrujemy 

wniosek zarzucający wady formalne, które doprowadziły do tego, że uchwała została 

podjęta niezgodnie z prawem. Odczytany projekt uchwały jasno wskazuje, że nie doszło do 

żadnego naruszenia prawa w zakresie podejmowania uchwały dotyczącej przeznaczenia do 

sprzedaży tejże nieruchomości. Merytoryczna dyskusja była na poprzedniej sesji, gdzie 

wszyscy zainteresowani się wypowiadali. W naszym przekonaniu i w ocenie prawnej 

uchwała została podjęta zgodnie z prawem.  Uchwała nie wymaga konsultacji z organami 

państwa. Jest samorząd i to Rada Miasta decyduje o tym, co się dzieje na jej terytorium. 

Prawo jasno określa kto, za co w tym państwie odpowiada i trzymajmy się tego prawa.  

Zarząd Osiedla nie ponosi odpowiedzialności za to, co się dzieje - tylko Rada i Burmistrz. 
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Kolejny aspekt prawny - to jest przeznaczenie tego terenu w planie zagospodarowania 

przestrzennego. Był tworzony plan zagospodarowania przestrzennego i tam jest zawarta 

cała procedura kwestionowania przeznaczenia tego terenu. Nikt wówczas nie kwestionował 

przeznaczenia tego terenu.  Przed chwilą jeden z radnych wnioskował o uporządkowanie 

tego terenu. Nie mówmy co powstanie na tym terenie, bo każdy może to kupić i może ten 

teren być przeznaczony na cele sportowe. Nic tu nie było ukrywane. Były pisma do 

Zarządu Osiedla. Wszyscy się mogli wypowiedzieć. Nie szafujmy stwierdzeniem "wola 

mieszkańców", bo nawet nie wszyscy autorzy wniosków są mieszkańcami osiedla 

"Lotnisko". 

 
Przewodniczący Zarządu Osiedla "Lotnisko" - Ryszard Głodek - powiedział, że to 

miejsce, o którym mowa zostało odpowiednio przygotowane i konserwowane przez Zarząd 

Osiedlowy dla młodzieży. Zorganizowano tam boisko do piłki siatkowej, do piłki 

koszykowej. 26 czerwca 2007 r. Minister Sportu wydał zarządzenie  w porozumieniu  

z innymi ministerstwami o organizację, rozbudowę boisk sportowych na terenach szkół, na 

osiedlach, na podwórkach mieszkalnych. Pan Burmistrz w kampanii przedwyborczej pisał 

w ulotce - "rozwój małych sieci obiektów sportowych - szkolnych, osiedlowych". Jak to się 
ma do rzeczywistości? Argument jest jeszcze jeden - konsultacja z organami 

państwowymi. Dwa miesiące temu czytałem w "Polsce zbrojnej" artykuł, w którym autor 

powołuje się na rozkaz Ministra Obrony Narodowej, który został wydany w porozumieniu 

z innymi ministerstwami odnośnie budowy czy rozbudowy obiektów użyteczności 

publicznej w pobliżu jednostek wojskowych, co ma być konsultowane z władzami 

wojskowymi. To jest podobno związane z terroryzmem. Do dzisiejszego dnia studenci 

prawa zaliczają tzw. prawo rzymskie i jeden z filozofów tamtego okresu mówił tak, że jeśli 
jest stosowane prawo bez miłości to jest bezprawie. 

 
Pan Gajaszek - prowadzę działalność gospodarczą na osiedlu. Nie ukrywam, że istnieje 

konflikt interesu pomiędzy potencjalną placówką handlową a moją działalnością. Naczelną 
dewizą przy podejmowaniu tego typu uchwał powinien być interes Dęblina jako miasta  

i interes tej części społeczeństwa, gdzie dana inwestycja ma powstać. Czy ktoś zadał sobie 

trud i przeanalizował, jakie ta sytuacja da zalety, a jakie przyniesie straty. Czy ubędzie, czy 

przybędzie osób bezrobotnych? Będą bardzo duże kłopoty z parkowaniem pojazdów. 

Można sprzedać tę nieruchomość z zaznaczeniem, że będzie przeznaczona pod działalność 
sportową. Cały ten teren jest otoczony blokami, które są prywatną własnością ludzi  

i w 90% są to mieszkania dożywotnie i ci ludzie nie życzą sobie tego rodzaju 

niedogodności. Nie można nikogo uszczęśliwiać na siłę. 
 
Pani Laura Kubiak - mieszkanka osiedla. Jest przeciwnego zdania. Uważa, że na osiedlu 

brakuje wiele branż oprócz spożywczej. Jest mnóstwo wolnych obszarów, które mogą być 
przeznaczone na działalność sportową. Dobrym miejscem na boisko byłby teren za 

przedszkolem. Już sama sprzedaż tego placu jest dla miasta opłacalna. 

 
Radny Andrzej Banaś - jeśli chodzi o przeznaczenie tego terenu, Zarząd Osiedla ma 

niesamowity wpływ, jakie przeznaczenie terenu ma się znaleźć w planie zagospodarowania 

miasta. Przeznaczenie tej działki zostało zapisane alternatywnie - na sport i turystykę albo 

na działalność komercyjną z handlem. Żyjemy w takich czasach, że powinno cały czas coś 
się zmieniać, to jest związane z uzbrajaniem terenu, z powstawaniem nowych obiektów  

i wtedy miasto zyskuje. Jeżeli na tym terenie powstanie market najbardziej uderzy to w 

handlowców, ale jest wiele osób, które wynajmują lokale od WAM i płacą bardzo duży 

czynsz dzierżawny. Jeżeli powstanie nowy obiekt - rozszerzy się zakres działalności 
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handlowej i usługowej a mieszkańcom będzie się żyło lepiej i łatwiej. Radny zapytał - w 

jakim miejscu byłaby Rada gdyby odrzuciła podjętą na poprzedniej sesji uchwałę?  

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla "Lotnisko" - Ryszard Głodek - powiedział, że ma 

dokument z posiedzenia Rady Osiedla, w którym Rada Osiedla nie jest przeciwna budowie 

marketu. Jest przeciwna jego lokalizacji. 

 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk - Pan Głodek przytoczył z mojej ulotki 

kwestie rozbudowy osiedlowych i szkolnych obiektów sportowych. Ja się z tego nie 

wycofuję. Został złożony wniosek o rozbudowę osiedlowych boisk na ul. Wiślanej, na os. 

Staszica i na os. Lotnisko. Następny projekt uchwały, który będziemy rozpatrywać w 

sprawie nabycia działki - dotyczy nabycia działki od Agencji Mienia Wojskowego, żeby 

uporządkować sprawy własności na obszarze szkoły i żeby na tym terenie zlokalizować 
boiska. Będziemy taki warunek stawiać w przetargu, aby była rekompensata boiska 

sportowego i dobrym miejscem byłby teren za przedszkolem. Zwracam uwagę, że Zarząd 

Osiedla nie stwierdził, iż jest przeciw budowie obiektu handlowego, tylko stwierdził, że nie 

w tym miejscu. Innych terenów miasto na osiedlu nie ma. Decyzję o sprzedaży 

nieruchomości podejmuje Rada Miasta. Burmistrz ma obowiązek przedstawić projekt 

uchwały w tej sprawie. 

 
Pan Tadeusz Woźnicki - mieszkaniec osiedla - powiedział, że dzisiejsza dyskusja 

powinna mieć miejsce 28 czerwca. Wówczas podjęta uchwała wzbudza wiele emocji, 

zwłaszcza wśród handlowców. Przy powstawaniu "Biedronki" były obawy. Okazały się 
nieuzasadnione. Używanie określeń, że "mieszkańcy osiedla są przeciwni" jest lekkim 

nadużyciem, bo nie wszyscy mieszkańcy są przeciwni. Gdyby było dwóch inwestorów i 

jeden by chciał budować sklep a drugi pływalnię - to wtedy opinia mieszkańców osiedla 

byłaby wskazana. Nie każdy wyasfaltowany dołek jest obiektem sportowym. Z tego terenu 

korzysta bardzo niewielka liczba osób. Tam jest tylko bałagan i śmietnik. Zaapelował, żeby 

zagospodarować na cele sportowe teren przy przedszkolu. 

 
Radny Krzysztof Karbowski - zapytał, czy uchwała została uchylona przez organ 

nadzoru? - bo jeżeli nie - to podejmowanie dzisiejszej uchwały mija się z celem. 

 

Pani Beata Siedlecka - radca prawny Urzędu Miasta - ustosunkowała się do pytania 

zadanego przez radnego Andrzeja Banasia - jaki byłby skutek niepodjęcia ewentualnie 

podjęcia dzisiejszej uchwały? Skutki prawne rozpatrzenia przez Radę wniosku  

o naruszenie prawa są takie, że albo Rada podejmuje uchwałę uchylającą, bądź zmieniającą 
poprzednie stanowisko, bądź utrzymuje poprzednią uchwałę w mocy, ustalając dzisiejszą 
uchwałą, że nie powinna poprzednia uchwała ulegać zmianie, bądź powinna ulec 

uchyleniu. Konsekwencją takiego stanowiska jest uprzednie zbadanie, czy zostało 

naruszone prawo przy podejmowaniu uchwały. We wniosku o naruszenie prawa przy 

podejmowaniu pierwszej uchwały zostały podniesione zarzuty, które nie miały wpływu na 

ważność podjętej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

Stanowisko organów państwa nie jest zupełnie tutaj potrzebne. Nadmieniając, iż 
stanowisko organów osiedla zostało wzięte pod uwagę oraz, że osiedle jest organem 

pomocniczym gminy, powołując się na art. 5 ustawy o samorządzie gminnym dotyczącym 

konsultacji społecznych w sprawie podjęcia takiej uchwały jak zarządzanie majątkiem 

gminy są zbędne i przepisy prawa tego nie wymagają. Z punktu widzenia przepisów prawa 

to wezwanie do usunięcia naruszenia prawa nie mogło być rozpatrzone pozytywnie. 

Wojewoda Lubelski otrzymuje uchwały i bada te uchwały pod względem legalności, 
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celowości i rzetelności. Do chwili obecnej brak jest informacji, czy Wojewoda Lubelski 

wszczął postępowanie o uchylenie tej uchwały ze względu na naruszenie przepisów prawa. 

Czym innym jest postępowanie w trybie skargowym, wynikające z art. 101 ustawy  

o samorządzie  gminnym. Z takim przypadkiem mamy do czynienia w tej chwili. Każdy 

obywatel i każdy mieszkaniec, gdy jego interes prawny bądź faktyczny został naruszony 

poprzez podjęcie wadliwej uchwały, ma prawo wystąpić do Rady, która taką wadliwą 
uchwałę podjęła o sprostowanie tej uchwały bądź stanowiska i wskazać konkretnie Radzie, 

gdzie popełniła błąd i w czym ten błąd narusza jego interes prawny. Wniosek, który jest 

przedmiotem dzisiejszych obrad takich zarzutów nie zawiera, stąd stanowisko Rady nie 

może być inne, niż zaprezentowane w projekcie uchwały. Uchwała o wyrażeniu zgody na 

sprzedaż czegoś jest tylko konsekwencją poprzedniej uchwały, która jest przepisem prawa 

miejscowego, a mianowicie o przeznaczeniu tego terenu w planie zagospodarowania 

przestrzennego. Merytoryczna dyskusja pod co ten teren  przeznaczyć powinna mieć 
miejsce podczas uchwalania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Dzisiejsze stanowisko Rady może być przedmiotem badania przez inne wyższe organy  

w wyniku kolejnych skarg. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji przystąpiono do głosowania uchwały. W wyniku głosowania  

10 głosami "za", przy 1 głosie przeciwnym i 3 wstrzymujących się Rada podjęła uchwałę 
Nr XIII/86/2007 w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa wskutek 

podjętej uchwały Nr XII/69/2007 z dnia 28 czerwca 2007 r. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt 6b 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  
w budżecie Miasta Dęblin na 2007 r. 

 

Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawiła Pani Teresa Zygan - Skarbnik 
Miasta. Poinformowała, że zgodnie z projektem uchwały proponuje się wprowadzić  
zmiany zmniejszające i zwiększające budżet na podstawie: umowy Nr EDP/000043/03/D  

z PFRON z dnia 29 czerwca 2007 r., decyzji budżetowych Wojewody Lubelskiego Nr 34  

z dnia 10 lipca 2007 r. i Nr 36 z dnia 13 lipca 2007 r. oraz innych wewnętrznych decyzji  

i potrzeb: 

Na podstawie umowy z PFRON, następuje zwiększenie budżetu  po stronie dochodów  

i wydatków o kwotę 326.251 zł. Środki te stanowią dofinansowanie do projektu „Edukacja 

– program pomocy w dostępie do nauki dzieci i młodzieży niepełnosprawnych”, 

realizowanego przez SOSW. 

Na podstawie decyzji Wojewody Lubelskiego, zwiększa się  budżet po stronie dochodów  

i wydatków o kwotę 15.397 zł. Powyższe środki są częściową refundacją wydatków 

związanych z realizacją projektu „Rozbudowa i modernizacja infrastruktury 

teleinformatycznej Miasta Dęblin”. 

Na podstawie decyzji Wojewody Lubelskiego, zwiększa się  budżet po stronie dochodów  

i wydatków o kwotę 7.156 zł. Powyższe środki są częściową refundacją wydatków 

związanych z realizacją projektu „Podniesienie standardu oraz zwiększenie dostępności 

usług medycznych świadczonych przez SPZOZ w Dęblinie”. 

Na podstawie wniosku Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonać następujących 

zmian po stronie dochodów i wydatków budżetowych: 

dochody: 
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• zwiększyć środki po stronie dochodów budżetowych z tytułu wpływu 

odszkodowania PZU z tytułu uszkodzenia budynku Szkoły Podstawowej Nr 6 w os. 

Stawy powstałego w wyniku działania huraganu, na kwotę 4.180 zł, 

• przesunąć środki po stronie dochodów budżetowych zmieniając dotychczasową 
klasyfikację dochodów na obecnie obowiązującą kwotę 399.710 zł; 

wydatki:  

• zwiększyć środki po stronie wydatków budżetowych: 

           w dziale – Oświata i wychowanie, o kwotę 5.000 zł, z przeznaczeniem na remont   

budynku Szkoły Podstawowej w os. Stawy 

w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, o kwotę 56.332 zł, z   

przeznaczeniem na zabezpieczenie roszczeń z tytułu gwarancji dla firmy „Instal”, 

dotyczącej zadania inwestycyjnego „Budowa kanalizacji w os. Pułaskiego”; 

           - przesunąć środki po stronie wydatków budżetowych między rozdziałami i   

paragrafami tego samego działu, nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia 

budżetu Miasta na kwotę 63.123 zł. 

Na podstawie decyzji Burmistrza Miasta Dęblin dokonano zmian w dochodach własnych 

jednostek oraz wydatkach tych dochodów; w związku z powyższym zachodzi konieczność 
zmiany załącznika Nr 8 – Plan finansowy dochodów własnych jednostek budżetowych oraz 

plan wydatków tych dochodów. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. 
 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Jednogłośnie (13 głosami "za") Rada podjęła 

uchwałę Nr XIII/87/2007 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblin na 

2007 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 6c 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Dęblinie. 
 
Projekt uchwały, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu, przedstawiła Pani Beata 
Siedlecka - radca prawny Urzędu Miasta. Poinformowała, że zmiana ww. uchwały 

dotyczy terminu wejścia jej w życie. W § 3 uchwały był zapis, że uchwała wchodzi w życie 

po upływie 14 dni od dnia opublikowania jej w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Lubelskiego. Taki zapis został zakwestionowany przez Wojewodę Lubelskiego, który 

napisał w zawiadomieniu o wszczęciu postępowania, że w związku z tym, że zmieniła się 
linia orzecznictwa Sądu Najwyższego w tym kierunku, organy nadzoru uchylają tego typu 

zapisy, gdyż statuty i zmiany do statutów jednostek organizacyjnych nie są prawem 

miejscowym i powinny wchodzić w życie z dniem podjęcia. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania . 

 

Jednogłośnie (13 głosami "za") Rada podjęła uchwałę Nr XIII/88/2007 w sprawie zmiany 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 6d 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działek nr 4080/12 
położonej przy ul. Generała Kowalskiego i nr 1364 przy ul. Spacerowej. 
 
Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawił Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk, 

który poinformował, że projekt uchwały dotyczy nabycia do zasobów Miasta Dęblin 

działki przy ul. Kowalskiego (stanowi własność Agencji Mienia Wojskowego), która jest 

przeznaczona pod budownictwo usług publicznych i wchodzi w skład ogrodzonego 

kompleksu Zespołu Szkół Nr 4. Zasadne jest nabycie tej działki do zasobów miasta celem 

rozszerzenia obiektów sportowych. Agencja Mienia Wojskowego nie wyraża zgody na 

nieodpłatne przekazanie tej działki miastu. Burmistrz uważa, że zasadne jest nabycie nawet 

za pewną odpłatnością. Druga działka położona jest przy ul. Spacerowej,  zabudowana jest 

komorą sanitarną kanalizacji Osiedla Lotnisko. Tę działkę powinniśmy otrzymać za darmo. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania uchwały. 

Jednogłośnie (13 głosami "za") Rada podjęła uchwałę Nr XIII/89/2007 w sprawie nabycia 

działek. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 6e 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działki przy  
ul. Środkowej w Dęblinie. 
 
Projekt uchwały, stanowiący załącznik do protokołu, przedstawił Burmistrz Miasta - 
Stanisław Włodarczyk, który poinformował, że zgodnie ze studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Dęblin przedmiotowa działka jest 

przeznaczona pod zieleń publiczną. Agencja Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy  

w Lublinie, jako właściciel działki nr 321/1, po rozpatrzeniu wniosku miasta deklaruje jej 

zbycie nieodpłatnie na rzecz Miasta Dęblin. Mając na uwadze realizację planu 

zagospodarowania przestrzennego przy ul. Środkowej oraz potrzebę urządzenia placu 

zabaw dla dzieci z Osiedla Żdżary, zasadne jest nabycie działki nr 321/1 do zasobu 

gruntów gminnych. Tę działkę dzierżawił do tej pory radny Waldemar Potyra. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania uchwały. 

 

Jednogłośnie (13 głosami "za") Rada podjęła uchwałę Nr XIII/90/2007 w sprawie nabycia 

działki przy ul. Środkowej w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 7 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 

Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski udzielił Burmistrz Miasta - Stanisław 

Włodarczyk: 
Wnioski radnego Karbowskiego -  

• naprawa skrzynki telefonicznej przy barze "Gucio" na ul. Niepodległości. 

Przekażemy ten wniosek Telekomunikacji, 

• cięcia pielęgnacyjne drzew na ul. Warszawskiej i ul. Staromiejskiej - za to są 
odpowiedzialni zarządcy dróg. Jeśli chodzi o drogę krajową - to częściowo było  

robione. To, co nie zostało wykonane będzie zrobione przez pracowników 
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interwencyjnych. Ulica Staromiejska - podcięcie koron drzew nie jest konieczne. 

Do Zarządu Dróg Powiatowych  było bardzo dużo monitów; 

• usunięcie drzew, zieleń, poprawa stanu chodników w ul. Warszawskiej - w tym 

roku nic nie będzie w tym zakresie robione, bo jest szykowana modernizacja drogi  

i wiele drzew jest szykowanych do wycinki, aby wykonać ścieżkę rowerową; 
• uzupełnienie tabliczek z nazwami ulic - na ten rok nie jest to przewidziane. Są 

czynione przygotowania, aby generalnie wymienić tabliczki na inne, większe,  

z herbem miasta i  bardziej estetyczne; 

• uporządkowanie miejsc pamięci narodowej - w miarę możliwości, przed 

uroczystościami, staramy się te miejsca porządkować. Profanacja Płyty nad Wisłą - 
zwrócimy  się z tym do Policji; 

• plotka na temat niewykonywania przyłączy kanalizacyjnych w ul. Bankowej   

i ul. Niepodległości - ja na plotki nie mam wpływu. Pełna informacja z mojej strony 

była na poszczególnych sesjach, jeśli chodzi o te inwestycje kanalizacyjne. Jest 

podpisana umowa na ul. Bankową, że do 30.10.2007 r. będzie sieć główna 

wykonana; 

• rozkład PKP na ul. Rynek - wniosek bardzo słuszny, zostanie zrealizowany; 

• czy są ujęte wszystkie wnioski, które składali mieszkańcy i zarządy osiedlowe do 

modernizacji drogi krajowej nr 48. Dokumentacja była do wglądu, aby składać 
ewentualne wnioski. Ponadto wnioski złożone 5 lat temu mogą się mieć nijak do 

tego, co jest projektowane i do nowych rozwiązań komunikacyjnych; 

• brak chodnika na rogu ul. Śląskiej i Warszawskiej -ten chodnik został  trochę  
uszczuplony, żeby był wjazd na posesje, ale zachowana szerokość pozwala na 

swobodne przejście. 

Wnioski Radnego Waldemara Potyry: 

• zmiana lokalizacji bazy firmy "Taylor". Ta lokalizacja nie jest przypadkowa. Jest to 

teren miasta, jest to przy przepompowni. Trudno znaleźć inne, właściwsze miejsce. 

Wnioski radnego Mieczysława Skibińskiego  

• wnioski dotyczące ul. Spacerowej - zostało skierowane pisemne wystąpienie do 

Zarządu Dróg Powiatowych. Jeśli chodzi o mostek - jest opracowana nowa 

dokumentacja, nowy projekt, który jest na etapie uzgodnień. Termin sierpniowy jest 

nierealny; 

• znak przy "Biedronce" - bez zmiany organizacji ruchu nic tam nie będzie zrobione. 

Ja poprosiłem Policję, żeby zajęła się samochodami parkującymi na chodniku przed 

Urzędem, ponieważ chodnik ma plamy po oleju. Trzeba będzie szukać miejsc do 

parkowania w ramach opracowania programu odnowy centrum miasta; 

• przejście na ul. Spacerowej - do ogródków działkowych - zwrócimy się pisemnie do 

Zarządu Dróg Powiatowych; 

• wymiana słupów oświetleniowych na ul. Rogowskiego - będzie to rozpatrzone; 

• lampa nr na ul. Spacerowej się nie pali - będzie to zgłoszone. 

Wnioski radnego Stanisława Kopacza: 

• uporządkowanie terenu przy Wiśle - jest to teren powiatu i takie wystąpienie do 

właściciela terenu zostanie skierowane; 

• zainstalowanie tzw. "Agatek"  na drodze krajowej - zorientuję się, jak ta sprawa 

wygląda. Z tego co wiem te tabliczki zostały zainstalowane w miejscach gdzie są 
uzasadnione; 

• braki znaków drogowych i usuwanie zniszczeń znaków - staramy się na bieżąco  

likwidować; 
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• podcięcie żywopłotu z mirabelek na drodze do Młynek - jeśli jest to nasz teren 

zostaną tam skierowani pracownicy interwencyjni, jeśli nie nasz - będzie 

skierowane pismo do właściciela terenu. 

Wnioski radnego Henryka Wiejaka: 

• ustalany jest termin spotkania z rektorem Akademii Pedagogiki Specjalnej; 

• kiedy powstanie biurowiec MZGK - są pewne wymogi prawa budowlanego  

i kwestia finansowa. Trwają przygotowania do budowy tego budynku; 

• wniosek dotyczący rozliczania wody do wodomierzy - jest tu problem rozrzutu 

między wodomierzem głównym, z którego jest rozliczany zarządca nieruchomości 

a wodomierzami na poszczególnych mieszkańców. Odbywa się to na pewno 

zgodnie z przepisami prawa. Jest kwestia, jak sobie zarządcy ustalą to rozliczanie - 

czy to jest na osobę, czy na powierzchnię; 
• droga przy przedszkolu. Było kilka monitów do Telekomunikacji kolejowej, która 

zrobiła ten wykop. Miało to być zrobione. Jeżeli do czasu remontów cząstkowych 

nie zostanie to wykonane to zlecę firmie wykonującej te remonty. 

• zmiana lokalizacji pojemników na odzież PCK - było wystąpienie w tej sprawie i w 

najbliższym czasie te pojemniki będą przeniesione; 

• na wnioski złożone na piśmie będą pisemne odpowiedzi. 

Wnioski Pana Sławomira Świątkowskiego: 

• plany przebudowy ul. Okrzei - projekt jest wykonany i został złożony w dniu  

21.05.2007 r. Ta inwestycja nie rozpocznie się w tym roku, jest przewidziana na 

lata następne. Wkrótce będzie opracowywany wieloletni plan inwestycyjny wraz z 

terminami realizacji poszczególnych inwestycji. Do końca sierpnia ten projekt trafi 

do radnych; 

• poprawa jakości ul. Michalinowskiej, Wolności i Towarowej - są drogi w gorszym 

stanie. Jest to droga powiatowa. Nadmieniam, że  Starostwo wystąpiło, a żeby do 

30.07. złożyć wnioski dotyczące realizacji inwestycji powiatowych. Ten ciąg 

drogowy został przez miasto wskazany jako priorytetowych; 

• chodnik przy ul. Towarowej - tam doraźnie nic nie można zrobić. Być może ta 

inwestycja zostanie zaplanowana przez powiat do realizacji; 

• wycięcie topoli przy starej noclegowni - wystąpimy do Zarządu Nieruchomości 

PKP; 

• wykoszenie terenu przy przedszkolu - jest to teren kolejowy. Będzie wystąpienie do 

zarządcy terenu o wykoszenie. 

Wnioski radnego Henryka Brożyny: 

• wystąpić do WAM o zabezpieczenie śmietników - będzie skierowane wystąpienie. 

Wniosek radnego Waldemara Chochowskiego - dotyczący stojaków na rowery przy 

instytucjach gminnych. Wniosek jest zasadny i będzie przyjęty do realizacji. 

 

Ad. pkt 8 
Zatwierdzenie protokołu XII sesji. 
 

Do protokołu XII sesji uwag nie zgłoszono. Rada przyjęła protokół jednogłośnie  

(13 głosami "za"). 
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Ad. pkt 9 
Zamknięcie sesji. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard 

Karpiński zamknął XIII sesję Rady Miasta, dziękując wszystkim za udział w sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

 

Katarzyna Rybicka 


